
 

Bestyrelsesmøde VIBY-ROSENVANG DAGTILBUD. 
D. 2020.11.02. 

Bilag: Principper for forældrebetalt kostordning, frokostvalg, frokost og madordninger i DTB, retningslinjer lukkedage dagtilbud, 
bestyrelsens principper for feriepasning, data kortlægning af tilmeldte ferieåbent juli mdr. + kalkuleret besparelse 2018-2020. 

 

 
Hvor:     
Teams 
 
            
Hvornår:   D. 02.11.2020 fra kl. 17.15 til kl. 19.45  
   

Hvem:       
Forældrerepræsentanter:  

• Sidse Godske Olsen Børnehuset Grundtvigsvej (formand) (-)    

• Kristian Krämer, Børnehuset Hurlumhejhuset    

• Michelle Thomsen, Børnehuset Fredensvang (-)       

• Signe Roholt, Børnehuset Vidtskue  

• Mie Lundgaard, Børnehuset Vilhelm Becks Vej (-)  

• Thomas Lind, Børnehuset Moltkesvej (-) 

• Mette F. H. Mathiasen, DII Tumlehuset  

• Lotte Lind Larsen, Østerbo Vuggestue og Børnehave (næstformand) 

• Mette Engberg-Sønderskov, Vuggestuen Bjørnbaksvej 

 

Medarbejderrepræsentanter:  

• Gitte (Bjørnbaksvej)  

• Søren (Vilhelm Becks vej) 

• Dorthe (Vidtskue) 

 

Dagtilbudsleder: Lisbeth  
 
Referent:  Lotte Lind Larsen  

                                   
 

Dagsorden: 

 

Kl. 17.15-17.25 Velkomst og rammesætning.  

 

Kl. 17.25 til 18.15 Forældrebetalt frokostordning i dagtilbuddets afdelinger (evt. vedlæg Lisbeth’s 

faktaark som bilag) 

Der skal stemmes om frokostordning i perioden fra 01.07.2021 til 30.06.2023. Det er muligt at vælge 

MONA’s for en periode mere. 

Bestyrelsens har besluttet, at der ikke skal stemmes aldersopdelt i de enkelte børnehuse.  

Afstemning kommer til at ske digitalt. Alle som ikke svarer på brev i e-boks, stemmer JA til frokostordning. 

Det er et aktivt fravalg.  

Bestyrelsens principper for forældrebetalt forkostordning blev gennemgået. (vedlagt referatet).  

Lisbeth ønsker, at den nye ordning for alle afdelinger skal være udgiftsneutral. Dvs. forældreudgifterne 

dækker alle omkostninger. I den nuværende ordning med eksterne leverandør ses tilmed et ”overskud” 

(når afdelingerne ift. antal tilmeldte børn reducerer i antal bestilte kuverter fra uge til uge), hvilket betyder, 

at der er ekstra timer til afrydning m.m. 
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Tilbagemeldinger for nuværende frokostordning blev oplyst (MONA’s). Se Lisbeths Faktark. 

Lisbeth gennemgik faktaark herunder økonomi for både dagtilbud med frokosttilbud, der bliver leveret 

samt for dagtilbud med egenproduktion (Tumlehuset). Økonomien balancerer ikke i Tumlehuset ift. 

egenproduktion. Sidste år manglede der økonomi svarende til omk. 10 medhjælpertimer om ugen.  

Lisbeth henholder sig til bestyrelsens princip: 

”Den økonomiske ramme for frokostmåltidet skal prioriteres, således forældrebetalingen kan dække 

personaleudgifter og råvareindkøb”. 

og fastholder sin kompetence til at bestemme, at den nye ordning også i Tumlehuset bliver udgiftsneutral 

med virkning frad.  01.07.2021.  

Mette fra Tumlehuset oplyser, at forældrerådet i Tumlehuset ønsker at bevare egenproduktion.  

Alternative muligheder blev diskuteret ift. om pengene kan række til mere. Det synes ikke muligt.  

Lisbeth viste eksempel på madplan fra MONAs. 

Bestyrelsen stemmer for, at det er MONAs madordning, der skal stemmes om. 

 

Kl. 18.15- 19.05 Feriepasning i sommerferien udover uge 29 + 30.  

Aktuelt har bestyrelsen besluttet, at der er feriepasning på tværs af dagtilbuddets afdelinger 2 uger hver 

sommer (uge 29 + uge 30). Dagtilbudsloven åbner mulighed for 4 ugers fællespasning i juli måned. Der vil 

stadig blive tilbudt pasning. 

Lisbeth fremlagde data ift. tilmeldte børn i ugerne 28,29, 30 og 31 i hhv. 2018, 2019 og 2020. Så bestyrelsen 

er oplyst og kan træffe en beslutning på et oplyst grundlag. Herunder en kortlægning af den økonomiske 

besparelse. 

Det pædagogiske perspektiv: Mange børn virker til at have det fint med at prøve en anden afdeling i 

dagtilbuddet. Det vil dog være en begrænsning ift. at ferieugerne skal ligge fast. Det vil være sværere at nå 

de opgaver, som udføres, når der ikke er så mange børn. 

Forældreperspektiv: Vil helst gerne undgå fællespasning. Det bliver meget låst, at ferieugerne ligger fast. 

Nogle børn i de enkelte dagtilbud har bedre af at være i dagtilbuddet i kendte omgivelser end en ekstra 

ferieuge derhjemme eller i et andet dagtilbud. 

Orientering om ledelsesteamets + MED-udvalgets anbefalinger, som ikke lægger sig fast på, at der et 

bestemt løsning, der er at foretrække. Der er italesat fordele og ulemper ved begge løsninger.  

Bestyrelsen har besluttet sig for at fastholde, at der holdes ferielukket i 2 uger, uge 29 og 30. 

 

Kl. 19.05-19.20: Orientering vedr. dagtilbuddet ved Lisbeth  

• Der skal ansættes en ny pædagogisk leder ved Vuggestuen Bjørnbaksvej 

• Hvis alt går efter planen, er stillingen besat fra 1. feb. Alternativt pr. 1. marts efter genopslag 

• Renovering af Moltkesvej er påbegyndt. Renoveringsfirma er gået konkurs, og der arbejdes på at 

finde en hurtig og brugbar løsning 
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• Covid-19-update: Stor ros til medarbejderne for at løse en svær opgave. Der pågår snak vedr. brug 

af mundbind. Det kan ikke stilles som et krav lige pt. 

• Økonomien er stadig rigtig god, overskuddet ligger primært i drifts-delen, bl.a fordi flere af de ved 

årets begyndelse besluttede tiltag ikke er realiseret pga. covid19. 

 

Kl. 19.20-19.30: Punkter til næste møde 2020.11.24 : 

• Præsentation af pæd. grundlag + pæd. læreplan  

• Bestyrelsens tilbagemelding mhp. godkendelse 

• Bestyrelsens input til hjemmeside/ bestyrelsens rolle og lidt om AULA   

• Måske lidt om covid19  

 

 
Kl. 19.30-19.45: Eventuelt. 

• Husk dialogmøde med Thomas Medom 10. december fra kl. 18.00-19.30 eller fra kl. 20.00-21.30. 

Lisbeth sender dagsorden, så snart den foreligger. 

• Meld tilbage  til Lisbeth, hvis du deltager, så du kan få tilsendt et link.  

 

 
 

 

 

 

 


